
 
                                           PROTOKÓŁ  Nr XXIV/2016 
 
z XXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 13 października  2016 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8ºº do 9.35.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, komendanta Komisariatu Policji w Solcu-Zdroju 
Janusza Grędę, przedstawiciela Izby Rolnej Sławomira Sadowskiego,  sołtysów i kierowników 
referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Czesław Zeliasz. 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIII Sesji Rady Gminy       Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Solec-Zdrój za rok szkolny 2015/2016. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwał: 
a/ w sprawie przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie Solec-Zdrój na lata 2016-
2023, 
b/ w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 r., 
c/  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 - 
2024 ,   
d/ w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłatę  wcześniej zaciągniętych zobowiązań budżetu 
Gminy, 
e/  w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie, 
f/ w sprawie przyjęcia na rzecz Gminy darowizny. 
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
10.Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie obrad.  
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.    
                               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XXIII Sesji Rady 
Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .                                                                                                                              
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych 
na XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt Adam Pałys  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                                   Ad.6. Kierownik Referatu Edyta Patrzałek przedstawiła informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych Gminy Solec-Zdrój za rok szkolny 2015/2016. 
Radny Jan Żubrowski, odnosząc się do powyższej informacji uznał, że jest szczegółowo 
przygotowana i przejrzyście obrazuje stan oświaty.  Jego zdaniem placówki szkolne w naszej gminie 
są dobrze zarządzane. 
Informacja – w załączeniu. 
                                Ad.7. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 



Radny Marcin Nurek: 
- do Wójta: zwrócić uwagę, aby dzieci dojeżdżające do szkół zaczęły już nosić kamizelki odblaskowe, 
- do powiatu: na drodze Piasek Mały – Gadawa są duże dziury. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- zrobić drogę obok lasu. 
Radny Andrzej Kopeć: 
- położyć asfalt na drodze Wełnin – Ludwinów, 
- do powiatu: czy i w jaki sposób można we własnym zakresie zamontować  próg  zwalniający przed 
swoim domem? 
Radny Stanisław Żelazny: 
- czy droga Ludwinów – Wełnin będzie zrobiona w przyszłym roku? 
- czy w tym roku będą wykopane rowy wzdłuż drogi do Włosnowic? 
Radna Teresa Sowula: 
- wykopać rowy od Kikowa w stronę Zborowa i w stronę Piasku  Małego. 
Radny Krzysztof Galus: 
- droga Zborów – Żuków pęka, sprawdzić czy jest na gwarancji i domagać się jej naprawy. 
Radny Paweł Fortuna: 
- popiera wniosek o budowę drogi Ludwinów – Wełnin. 
Radny Henryk Osak: 
- co Izba Rolna robi w sprawie uruchomienia targowisk, aby rolnicy mieli gdzie sprzedawać trzodę 
chlewną? 
- co z działką p. Walusia? 
Radny Jan Żubrowski: 
- Program Mieszkanie +  budzi duże zainteresowanie mieszkańców. Jest propozycja, aby w ramach 
tego programu  na działce obok bloku pobudować  mieszkania  bądź zakupić na ten cel  niszczejący 
budynek, w którym miało być przedszkole. 
Radny Adrian Babiarz: 
- zlikwidować zalewisko obok p. Kapusty, 
- na drodze w kierunku Zborowa jest częściowo podniesiony asfalt. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- poruszył problem dotyczący trudności w sprzedaży prosiąt do hodowli na własny użytek. 
               Ad.8.a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekty uchwał  
były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 
Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Kompleksowego Programu Rozwoju Szkół. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXIV/119/2016 w sprawie przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie 
Solec-Zdrój  na lata 2016 – 2023 – w załączeniu. 
                       Ad.8b/  Drugą odczytaną i poddaną pod głosowanie była uchwała w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok.   
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Uchwała została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXIV/120/2016 w sprawie  zmiany budżetu Gmin y Solec-Zdrój na 2016 rok  – w 
załączeniu. 
                         Ad.8c/ Nie budziła zastrzeżeń uchwała   w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 2024.  
 Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących  się. 
Uchwała nr XXIV/121/2016  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-
Zdrój  na lata 2016 – 2024 – w załączeniu. 
                           Ad.8d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  budżetu Gminy  i poddał ją pod głosowanie.  



za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/122/2016 w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań  budżetu Gminy – w załączeniu. 
                         Ad.8.e/ Nikt nie wniósł zastrzeżeń do odczytanej i poddanej pod głosowanie uchwały 
w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie. Uchwała została przyjęta 14 –oma 
głosami „za” przy 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się . 
Uchwała Nr XXIV/123/2016 w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie – w 
załączeniu. 
                         Ad.8.f/ Nie budziła uwag uchwała w sprawie przyjęcia na rzecz Gminy darowizny. 
Odczytana przez Przewodniczącego i  poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością 
głosów: 
Za przyjęciem – 14, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXIV/124/2016  w sprawie przyjęcia na rzecz Gminy darowizny – w załączeniu. 
                       Ad.9. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- uważa, że droga Gadawa – Piasek Mały jest w dobrym stanie, wymaga jedynie małego remontu 
cząstkowego, a to z uwagi na fakt, iż korzystają z niej również samochody o dużym tonażu, 
- odpowiedź na pytanie dot. montażu progu zwalniającego we własnym zakresie zostanie udzielona 
pisemnie, 
- rowy w gminie Solec-Zdrój będą kopane na wiosnę, 
- przekop w Kikowie będzie robiony w tym roku, 
- droga Zborów – Żuków jest na gwarancji i będzie sprawdzona, 
- asfalt na drodze od Piestrzca został podniesiony z powodu wykonanego pod drogą przekopu na 
doprowadzenie  przewodów elektrycznych do słupa. Ponieważ Zarząd Dróg nie wydawał zgody na 
przejście, w stosunku do wykonawcy będą wyciągnięte konsekwencje . 
- sprawdzi zastoisko wody obok ujęcia w Piestrzcu. 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- droga w Piasku Małym na razie nie będzie robiona, może uda się ją zrobić  przy okazji budowy 
ścieżki rowerowej, 
-  droga Ludwinów – Wełnin została zakwalifikowana do odbudowy  ze środków na usuwanie 
skutków  nadmiernych opadów deszczu, nie znany jest jeszcze termin  przyznania dotacji, 
- w sprawie działki p. Walusia prowadzone jest postępowanie administracyjne, 
- program Mieszkanie+ realizowany jest bardziej w większych miastach, które posiadają swój grunt. 
Gmina takowego nie posiada i nie będzie nabywała na ten cel nieruchomości od prywatnego 
właściciela.  Budownictwo to musi być tanie i jednocześnie opłacalne. 
- znaki drogowe ograniczające tonaż nie są respektowane przez kierowców ciężkich samochodów. 
Przedstawiciel  Izby Rolnej Sławomir Sadowski: 
- w Pacanowie odbędzie się zebranie w sprawie zorganizowania tam targowiska przeznaczonego dla  
rolników  na handel zwierzętami , 
- ubój w gospodarstwie rolnym na razie jest niemożliwy. Izby wystąpiły do ministerstwa z propozycją  
przeprowadzenia szkoleń dla osób uprawnionych do przeprowadzenia uboju i rozbioru mięsa, aby 
rolnicy mogli dokonywać  uboju zwierząt w swoim gospodarstwie na własny użytek . 
  Ad.10. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pan Krzysztof Sowula: 
- Szlak Królewski miał być asfaltowany, 
- zrobić pobocza przy drodze w Kikowie, bądź utwardzić je drobnym kamieniem. 
Pan Andrzej Gądek: 
- utwardzenie poboczy będzie brane pod uwagę, 
- na Szlaku Królewskim asfalt na razie nie będzie kładziony, 
- zwrócić uwagę na fakt, iż do niszczenia dróg w dużej mierze przyczyniają się  
sami rolnicy podczas prac polowych. 



Pan Waldemar Korniłowicz: 
- przy progu zwalniającym  na ul. Partyzantów podczas opadów robi się kałuża , 
- chodnik przy ul. Krakowskiej jest bardzo powoli robiony. 
Pan Andrzej Gądek: 
- zwróci uwagę na postęp prac przy chodniku, 
- powiadomi dyrektora o tworzącym się zastoisku przy progu. 
Pan Krzysztof Galus: 
- co z działką w Zborowie? 
Wójt Adam Pałys: 
- przy najbliższej okazji nastąpi   przekazanie przedmiotowej działki poprzez   
podpisanie  aktu  notarialnego. 
Pan Stanisław Żelazny: 
- ostatnio słyszy się o kradzieżach na terenie naszej gminy. Jaka jest obsada komisariatu w 
Solcu-Zdroju? 
Komendant Janusz Gręda: 
- O zwiększeniu obsady decyduje Komenda Główna Policji. Być może nastąpi 
przywrócenie komisariatu policji w Pacanowie. Ze względu na ostatnie kradzieże będą 
zwiększone patrole zwłaszcza w godzinach nocnych. 
Pan Adrian Babiarz: 
- przeszkolić masarzy w kierunku dokonywania uboju w gospodarstwie rolnika. 
Pan Sławomir Sadowski: 
- tego typu szkolenia przeprowadza weterynaria. 
Wójt Adam Pałys: 
- zwróci się do powiatowego lekarza weterynarii  z pytaniem o możliwość przeprowadzenia 
szkoleń. 
                               Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  
Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXIV  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 
 
  
 
 
 
 


